
Protokół Nr IV/XL/05
z sesji Rady Gminy Wisznia Mała

z dnia 08 grudnia 2005 roku

    Obrady Rady Gminy Wisznia Mała rozpoczęły się o godzinie 9.00 w Ośrodku 
Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Wiszni  Małej.  Przewodniczącym  obrad  został  
Przewodniczący  Rady  Gminy  p.  Henryk  Idaczyk.  Przewodniczący  stwierdził  
prawomocność obrad. Na sali obecnych było czternastu członków Rady Gminy.  
Nieobecny był pan Romuald Rożko. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do  
niniejszego protokołu.
Przewodniczący obrad odczytał proponowany porządek sesji :
1. Otwarcie sesji.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Informacje i komunikaty Wójta i Przewodniczącego.
4. Uchwała w sprawie zmian budżetu gminy na rok 2005.
5. Uchwała  w  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  wzoru  formularzy 

informacji i deklaracji w podatku rolnym i leśnym.
6. Uchwała  w  sprawie  regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Wisznia  
Mała.

7. Uchwała  w  sprawie  ustalenia  regulaminów  określających  wysokość  i  
szczegółowe  warunki  przyznawania  nauczycielom  zatrudnionym  w 
oświatowych jednostkach organizacyjnych gminy Wisznia Mała dodatków do 
wynagrodzenia.

8. Uchwała  w sprawie  wysokości  oraz  szczegółowych zasad przyznawania  i  
wypłacania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego.

9. Uchwała  w  sprawie  regulaminu  przyznawania  dodatku  za  wysługę  lat  
nauczycielom  zatrudnionym  w  placówkach  oświatowych  Gminy  Wisznia 
Mała.

10.Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i  
zbiorowe odprowadzanie ścieków.

11.Uchwała w sprawie dopłaty do ceny ścieków odprowadzanych na gminną 
oczyszczalnię ścieków w Strzeszowie.

12.Uchwała w sprawie dodatku specjalnego.
13.Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.
14.Zamknięcie obrad.
Radni  jednogłośnie  przyjęli  proponowany  porządek  obrad.  Protokół   z  
poprzedniej sesji Rady Gminy z dnia 22 listopada 2005 r. został przyjęty bez  
uwag.



  Kolejnym punktem porządku obrad były komunikaty. Przewodniczący oddał  
głos  Wójtowi  Stanisławowi  Moik.  Poinformował  on  radnych  i  sołtysów  o 
ważnych spotkaniach i wydarzeniach, które miały miejsce w ostatnim czasie: 
-  odbyło  się  spotkanie  w  Trzebnicy  z  wiceprezydentem  miasta  Wrocławia  
Sławomirem Najnigerem. Wieści są optymistyczne, bowiem będzie realizowana 
budowa  tzw.”węzła  widawskiego”,  który  pozwoli  na  podłączenie  
obwodnicy”5”.  Dla  nas  to  szansa  na  większy  rozwój  gospodarczy  gminy  – 
powiedział Stanisław Moik.
-  z  Agencji  Restrukturyzacji  i  Modernizacji  Rolnictwa  otrzymaliśmy  środki  
finansowe z funduszu SAPARD ok. 342 tyś. zł. do rozliczenia kosztów kanalizacji  
Wisznia Mała i Ligota Piękna.
- trwają posiedzenia komisji Rady Gminy w sprawie projektu budżetu na 2006 r.
     Kolejnym punktem porządku obrad była uchwała w sprawie zmian budżetu  
gminy  na  rok  2005.  Głos  zabrała  Skarbnik  Gminy  Maria  Januszek,  która 
przedstawiła  radnym  przyczyny  dokonania  zmian  w  planie  budżetu  gminy 
zapisane w postaci uzasadnienie w treści uchwały. Następnie Zastępca Wójta 
Jakub  Bronowicki  poinformował  radnych,  że  sejm  znowelizował  ustawę  o 
szkolnictwie  wyższym,  na  mocy  której  Wyższa  Szkoła  Oficerska  może  być  
zwolniona z podatku. Jednak w ewidencji gruntów nie ma wzmianki o Wyższej  
Szkle  Oficerskiej,  jest  za  to  mowa  o  Rejonowym  Zarządzie  Infrastruktury.  
Dlatego podatek został wymierzony, ale sprawy są w toku, nie do końca jeszcze  
rozstrzygnięte.  Przewodniczący odczytał  projekt  uchwały w sprawie zmian w 
planie  budżetu  gminy  na  2005 rok.  Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  i  
otrzymała  nr  IV/XL/236/05. Stanowi  ona  załącznik  nr  2  do  niniejszego 
protokołu.
   Następnym punktem porządku obrad była uchwała zmieniająca uchwałę w 
sprawie ustalenia wzoru formularzy informacji  i  deklaracji  podatku rolnym i  
leśnym. Przewodniczący oddał głos Zastępcy Wójta Gminy, który poinformował  
radnych, że zaszła zmiana w ustawie Ordynacja podatkowa. Obecnie wysokość 
podatku określa się w pełnych złotych. Zmiany te należy również wprowadzić do 
druków deklaracji na podatek rolny i leśny. Radni nie zgłosili uwag.     
    Przewodniczący odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  
ustalenia wzoru formularzy informacji i deklaracji w podatku rolnym i leśnym.  
Uchwała została przyjęta jednogłośnie i  otrzymała nr IV/XL/237/05. Stanowi  
ona załącznik nr 3 do protokołu z obrad Rady Gminy.
     Przystąpiono do omawiania  uchwały  w sprawie  regulaminu  udzielania 
pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym dla  uczniów  zamieszkałych  na 
terenie Gminy Wisznia Mała. Zastępca Wójta stwierdził, ze radni mają przed  
sobą  prostszą,  skróconą  i  łatwiejszą  do  stosowania  wersję  tego regulaminu.  
Kierownik  Samorządowej  Administracji  Placówek  Oświatowych  Małgorzata 
Kryczka poinformowała  radnych,  że  do  tej  pory  wypłacono 300 stypendiów, 



wydano  50  decyzji  odmownych,  a  50  osób  nie  skompletowało  wymaganej  
dokumentacji.  Na  ten  rok  szkolny,  a  więc  do  czerwca  2006  r.  złożono  200 
wniosków,  z  czego  29  zostało  odrzuconych  z  powodu  przekroczenia  progu 
dochodowego. Następnie Zastępca Wójta Gminy w szczegółowy sposób omówił  
treść poszczególnych paragrafów w/w regulaminu.
    Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie regulaminu udzielania  
pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym dla  uczniów  zamieszkałych  na 
terenie Gminy Wisznia Mała. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała  
nr IV/XL/238/05. Stanowi ona załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
    Kolejnym punktem porządku obrad była uchwała w sprawie regulaminów 
określających  wysokość  i  szczegółowe  warunki  przyznawania  nauczycielom 
zatrudnionym  w  oświatowych  jednostkach  organizacyjnych  Gminy  Wisznia 
Mała dodatków do wynagrodzenia. Przewodniczący obrad oddał głos Zastępcy  
Wójta  Gminy  J.  Bronowickiemu,  który  stwierdził,  że  nowelizacja  Karty  
Nauczyciela wymogła na Radzie Gminy coroczne uchwalanie tych regulaminów.  
Trzeba  też  rok  rocznie  wprowadzane  zmiany  uzgadniać  ze  związkami 
zawodowymi.  Wymagane  uzgodnienia  ze  związkami  zawodowymi  zostały  
zapisane  w „Protokole  z  negocjacji  w  sprawie  uzgodnienia  regulaminów” i  
podpisane przez Prezesa Zarządu Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego 
w Wisznia Małej p. Ryszarda Kretkowskiego oraz Przewodniczącego Komisji  
Międzyzakładowej  NSZZ  „SOLIDARNOŚĆ”  Pracowników  Oświaty  i  
Wychowania  Ziemi  Trzebnickiej  p.  Pawła  Wolskiego.  Protokoły  te  stanowią  
załączniki  nr  10  i  11 do  niniejszego protokołu.  Zastępca Wójta szczegółowo 
omówił w/w regulaminy przyznawania dodatków do wynagrodzeń tj:  dodatku 
motywacyjnego  dla  nauczycieli,  dodatku  motywacyjnego  dla  dyrektorów,  
dodatku  funkcyjnego,  dodatku  za  trudne  lub  uciążliwe  warunki  pracy  oraz 
regulamin wynagradzania za godziny ponad wymiarowe i  godziny doraźnych 
zastępstw.
    Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminów 
określających  wysokość  i  szczegółowe  warunki  przyznawania  nauczycielom 
zatrudnionym w oświatowych jednostkach organizacyjnych gminy Wisznia Mała 
dodatków do wynagrodzenia. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała 
ona nr IV/XL/239/05. Stanowi ona załącznik nr 5 do protokołu  z obrad Rady 
Gminy.
    Następnym punktem porządku obrad była uchwała w sprawie wysokości oraz 
zasad  przyznawania  i  wypłacania  nauczycielskiego  dodatku  przyznawania  w 
wypłacania tego dodatku oraz informując radnych, iż ten dodatek ma charakter  
socjalny i również był uzgadniany ze związkami zawodowymi. 
   Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  wysokości  oraz  
szczegółowych  zasad  przyznawania  i  wypłacania  nauczycielskiego  dodatku 
mieszkaniowego.  Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  i  otrzymała  ona  nr  
IV/XL/240/05. Stanowi ona załącznik nr 6 do protokołu  z obrad Rady Gminy.



     Następnym punktem porządku obrad była uchwała w sprawie dodatku za 
wysługę  lat  nauczycielom  zatrudnionym  w  placówkach  oświatowych  Gminy 
Wisznia  Mała.  Zastępca  Wójta  zabierając  głos  poinformował  ,  że  Związki  
Zawodowe Nauczycieli nie zgłosiły uwag do tego regulaminu, w związku z tym  
przedkładamy uchwałę w takiej formie jak obowiązuje obecnie.
    Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  regulaminu 
przyznawania  dodatku  za  wysługę  lat  nauczycielom  zatrudnionym  w 
placówkach  oświatowych  Gminy  Wisznia  Mała.  Uchwała  została  przyjęta 
jednogłośnie i otrzymała ona nr IV/XL/241/05. Stanowi ona załącznik nr 7 do  
protokołu  z obrad Rady Gminy.
     Kolejnym punktem porządku obrad była uchwała w sprawie zatwierdzenia 
taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe  odprowadzanie  ścieków.  
Przewodniczący  Henryk  Idaczyk  oddał  głos  przedstawicielowi  Rejonowego 
Związku  Spółek  Wodnych  w  Trzebnicy  inż.  Romanowi  Rabiakowii,  który  
przedstawił  radnym  propozycje  stawek  wraz  z  kosztami  eksploatacji  
wodociągów  i  kanalizacji.  Stwierdził,  że  taryfowe  stawki  dotyczą  wszystkich 
odbiorców  :  gospodarstw  domowych,  odbiorców  przemysłowych  i  
pozaprzemysłowych.  Następnie inż.  Rabiak odpowiadał na pytania radnych i  
sołtysów. Radny Jan Kwaśnica zapytał  czy występuje  zjawisko zafałszowania 
danych poboru wody? Straty są nieuniknione – powiedział przedstawiciel RZSW 
w Trzebnicy występują np. przy koniecznym płukaniu sieci bądź przy awariach.  
Część  odbiorców  wody  jest  rozliczana  ryczałtowo,  bo  nie  ma  możliwości  
założenia wodomierza. Dlaczego są ograniczenia w dowozie ścieków z beczek? 
– zapytał sołtys Pierwoszowa Tadeusz Gardyna. My nie ograniczamy dowozu  
ścieków z beczek w porównaniu do ścieków z kanalizacji. Nie mniej kierownik  
oczyszczalni jest odpowiedzialny za jej właściwą eksploatację i dlatego w piątek  
bądź w sobotę, kiedy wielu mieszkańców chce opróżniać szamba może dojść do  
racjonowania zrzutu ścieków z beczek,  gdyż te niosą ze sobą nieporównanie  
dużo  większy  ładunek  niż  ścieki  z  kanalizacji.  Nasza  oczyszczalnia  jest  
mechaniczno-biologiczno-chemiczna  i  występujące  w  niej  bakterie  powinny  
dostać taki ładunek, który będą mogły przerobić. 
    Kiedy będzie wymiana złoża filtracyjnego w SUW Kryniczno? i  proszę o 
wyjaśnienie czemu służy 10% fundusz dzierżawny – zapytał Czesław Nasionek.  
R.  Rabiak  odpowiedział,  że  Sanepid  zalecił  dokonać  wymiany  złoża 
filtracyjnego  najpóźniej  do  końca  czerwca  2006  r.  Natomiast  fundusz  
dzierżawny  jest  wykorzystywany  do  realizacji  nie  zaplanowanych  remontów 
(wszelkie awarie).
     Z wyliczeń wynika, że taryfy netto za 1 m³ wody powinny kształtować się w  
wysokości 1, 95 zł, natomiast za 1m³ ścieków 3,70 zł.
   Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za 
zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę i  zbiorowe  odprowadzanie  ścieków.  Uchwała  
została przyjęta jednogłośnie  i  otrzymała ona nr  IV/XL/242/05.  Stanowi  ona 
załącznik nr 8 do protokołu  z obrad Rady Gminy.



   Kolejnym punktem porządku obrad była uchwała dotycząca dopłat do ceny  
ścieków przez gminę. Kiedy przestaniemy dopłacać do ścieków? – zapytał radny  
Czesław  Nasionek.  To  jest  nasz  cel  –  odpowiedział  Wójt  Stanisław  Moik  –  
obowiązują nas mechanizmy rynkowe. Nawet starając się o pozyskanie środków 
unijnych  musimy  wykazać,  że  urządzenia  te  będą  samofinansujące.  Jednak 
ciągle są duże różnice w dochodach mieszkańców i stąd potrzeba dopłat. Gmina 
dopłaci tę  samą kwotę co i  w roku obecnym, bo są włączane do sieci nowe  
odcinki  kanalizacji  i  dojdą  nam nowe  ścieki.  Kwota  1,34  zł  brutto  pozwoli  
gminie na utrzymanie dopłat na tym samym poziomie.
    Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie dopłaty do ceny ścieków 
odprowadzanych  na  gminną  oczyszczalnię  ścieków  w  Strzeszowie.  Uchwała 
została przyjęta jednogłośnie  i  otrzymała ona nr  IV/XL/243/05.  Stanowi  ona 
załącznik nr 8 do protokołu  z obrad Rady Gminy.
   Kolejnym  punktem  porządku  obrad  była  uchwała  dotycząca  przyznania 
dodatku  specjalnego  dla  Wójta  Gminy  Wisznia  Mała.  Wprowadzenie  tego 
dodatku zaleciła w protokole pokontrolnym Regionalna Izba Obrachunkowa –  
powiedział  Zastępca  Wójta  –  jednak  ze  względu  na  brak  możliwości  
finansowych do tej pory tych zaleceń nie zrealizowano. Obecnie pojawiła się  
taka  możliwość.  Proponuje  się  ustalić  ten  dodatek  na  najniższym możliwym 
poziomie  tj.  w  wysokości  20%  wynagrodzenia  zasadniczego  i  dodatku  
funkcyjnego.  Jaka będzie  to  kwota –  zapytał  radny Stanisław Wardziak.  Ok.  
1224 zł brutto – odpowiedział J. Bronowicki.
     Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie dodatku specjalnego.  
Uchwała  została  przyjęta  przy  jednym głosie  sprzeciwu  i  otrzymała  ona  nr 
IV/XL/244/05. Stanowi ona załącznik nr 9 do protokołu  z obrad Rady Gminy.
     Następnie Przewodniczący obrad oddał głos Ryszardowi Śliwakowskiemu,  
który poprosił o rozważenie możliwości zawieszenia lamp na ulicy Polnej przy  
bloku koło p. Kociołek oraz przy ulicy Długiej za p. Wawro.
  Wójt Gminy oraz Przewodniczący Rady Gminy złożyli zebranym i wszystkim 
mieszkańcom gminy życzenia z okazji zbliżających się świąt Bożego Narodzenia.  
    Wobec  wyczerpania  się  porządku  obrad  i  braku  pytań  Przewodniczący  
Henryk Idaczyk zakończył sesję Rady Gminy o godzinie 12.45.
                                                                              Podpisał :

Protokłowała :


